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Broeders en zusters, ik wil het vanmorgen, met u hebben over het onderwerp: 

Vreemdelingen en bijwoners. 
 
Laten wij daartoe lezen 1 Petrus 2:11-25 “Geliefden, ik vermaan u als bijwoners en vreemdelingen, dat gij 
u onthoudt van de vleselijke begeerten, die strijd voeren tegen uw ziel; en dat gij een goede wandel leidt 
onder de heidenen, opdat zij, nader toeziende op datgene, waarin zij u als boosdoeners belasteren, op 
grond van uw goede werken God mogen verheerlijken ten dage der bezoeking. Onderwerpt u aan alle 
menselijke instellingen, om des Heren wil: hetzij aan de keizer, als opperheer, hetzij aan stadhouders, als 
door hem gezonden tot bestraffing van boosdoeners, maar tot lof van wie goed doen.  
 
Want zó is het de wil van God, dat gij door goed te doen de mond snoert aan de onwetendheid van de 
onverstandige mensen, als vrijen en niet als mannen, die de vrijheid misbruiken tot dekmantel voor hun 
kwaadwilligheid, maar als dienaren Gods. Eert allen, hebt de broederschap lief, vreest God, eert de keizer. 
Gij, huisslaven, weest in alle vreze uw meesters onderdanig, niet alleen de goede en vriendelijke, maar ook 
de verkeerde. Want dit is genade, indien iemand, omdat hij met God rekening houdt, leed verdraagt, dat hij 
ten onrechte lijdt. Want mag dát roem heten, als gij slagen moet verduren, omdat gij kwaad doet?  
 
Maar als gij goed doet en dan lijden moet verduren, dát is genade bij God. Want hiertoe zijt gij geroepen, 
daar ook Christus voor u geleden heeft en u een voorbeeld heeft nagelaten, opdat gij in zijn voetstappen 
zoudt treden; die geen zonde gedaan heeft en in wiens mond geen bedrog is gevonden; die, als Hij 
gescholden werd, niet terugschold en als Hij leed, niet dreigde, maar het overgaf aan Hem, die rechtvaardig 
oordeelt; die zelf onze zonden in zijn lichaam op het hout gebracht heeft, opdat wij, aan de zonden 
afgestorven, voor de gerechtigheid zouden leven; en door zijn striemen zijt gij genezen. Want gij waart 
dwalende als schapen, maar thans hebt gij u bekeerd tot de herder en hoeder van uw zielen”.  
 
De vraag waar we mee willen beginnen is deze: hoe ervaart u zelf uw zijn in deze wereld? Petrus zegt 
hier in het elfde vers “Geliefden, ik vermaan u als bijwoners en vreemdelingen”, terwijl hij in vers 17 van 
het eerste hoofdstuk spreekt over “de tijd uwer vreemdelingschap“. Als je ergens een vreemdeling bent, 
betekent dat, dat je in feite ergens anders thuishoort. 
 
We zijn hier echter niet in de eerste plaats vreemdelingen door de moeite, strijd, zorg, verdriet en lijden 
dat we ervaren (vluchtelingen en asielzoekers), maar vooral omdat we ergens anders thuishoren. Dat 
moeten we goed tot ons door laten dringen, anders kunnen we niet begrijpen wat God bedoelt, als hij 
ons duidelijk maakt, wie en hoe wij zijn in deze wereld. 
 
In Ef. 2:4-6 staat “God echter, die rijk is aan erbarming, heeft, om zijn grote liefde, waarmede Hij ons heeft 
liefgehad, ons, hoewel wij dood waren door de overtredingen mede levend gemaakt met Christus, – door 
genade zijt gij behouden –, en heeft ons mede opgewekt en ons mede een plaats gegeven in de hemelse 
gewesten, in Christus Jezus”. We hebben dus een plaats in de Hemelse Gewesten. 
 
En om nu duidelijk te maken wat dat betekent, dat wij in feite Hemelburgers zijn, moet ik uit de Schrift 
duidelijk maken dat zij, die behoren tot de Gemeente van Jezus, weten dat Jezus voor hun zonden aan 
het kruis is gegaan en dat zij de levende Heer in hun hart hebben en dat zij eveneens weten, dat die 
Gemeente haar oorsprong heeft in de Hemel. 
 
We zouden het zo kunnen samenvatten: de oorsprong van de Gemeente is in de Hemel, het heden van 
de Gemeente is in de Hemel en de toekomst van de Gemeente is in de Hemel. 
 
In Ef. 3:11 lezen we “naar het eeuwige voornemen, dat Hij in Christus Jezus, onze Here, heeft uitgevoerd”. 
God had een eeuwig voornemen. Hij heeft die Gemeente al uitverkoren van voor de grondlegging der 
wereld. Toen was God dus al met de Gemeente bezig; alleen is die Gemeente een heel lange tijd 
verborgen gebleven. Zij is eigenlijk pas geopenbaard op de Pinksterdag en duidelijker nog, toen Paulus 
het geheimenis van de Gemeente ging verklaren. 
 
Ik kan het nog het beste vergelijken met het gezicht dat Petrus had in de stad Joppe, waarvan we lezen 
in Handelingen 11. Petrus zag een laken uit de hemel dalen en toen hij er goed naar keek, zag hij in dat 
laken allerlei kruipende en viervoetige dieren, wilde dieren en vogels. 
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Toen hoorde Petrus een stem zeggen: “Sta op Petrus, slacht en eet”, maar Petrus protesteert, want daar 
zijn onreine dieren bij! Maar de stem uit de hemel zegt: “Wat God rein verklaard heeft, moogt gij niet voor 
onrein houden”! 
 
Aan Petrus werd hier dus al iets getoond van wat God van eeuwigheid al had besloten: het geheimenis 
van de Gemeente! Waar komt de Gemeente vandaan? Waar kwam dat laken vandaan? Niet van de 
aarde, maar uit de Hemel.  
 
Tot drie keer toe krijgt Petrus het te zien en dan zijn daar die mannen uit Caesarea, die gezonden waren 
door de hoofdman Cornelius en Petrus gaat met hen mee, want ineens begrijpt hij, dat God hem iets 
geweldigs heeft getoond. Hij wist nu welke opdracht hij moest vervullen. 
 
Maar, dat laken was ook weer opgetrokken, de Hemel in en dat heeft een zeer grote betekenis. In dat 
gezicht heeft Petrus inzicht gekregen in het geheimenis van de Gemeente; haar oorsprong, haar plaats 
en haar bestemming! 
 
Daarom vreemdelingschap. (Dus geen aardse organisaties zoals b.v. stichtingen, want dat is geen 
vreemdelingschap) Het gaat zelfs nog een stapje verder, want de Hemelse positie, die wij in Jezus 
hebben gekregen, is niet alleen maar die van Hemelburgerschap, maar dit betekent ook nog, dat God 
ons een plaats heeft gegeven in het gezin van God. En zo mogen wij God onze Vader noemen en Jezus 
schaamt zich niet ons Zijn broeder en zusters te noemen!  
 
Waarom heeft God ons die plaats gegeven? Omdat Hij de Hemelse is, Hij wil ons brengen tot de 
bestemming, waartoe Hij ons heeft gemaakt. Hij heeft ons toch gemaakt naar Zijn beeld en gelijkenis? 
Hoewel wij dat beeld drievoudig verloren zijn: naar geest, ziel en lichaam, heeft God de bedoeling om 
ons in Jezus te herscheppen (opnieuw geboren te doen worden) tot we weer Zijn beelddragers zijn.  
 
Nu kunnen we er meteen al iets van begrijpen, waarom we hier vreemdelingen zijn. Omdat de mensen, 
die op aarde leven en niet tot de nieuwe mens herschapen zijn, nog steeds in vijandschap met God 
leven. Allen, die tot het gezin van God behoren, leven dus ook in een verhouding van vijandschap met 
hen, die op de aarde wonen.  
 
Ik wil proberen het u wat duidelijker te maken. Stel dat Jezus gisteren zou zijn gekruisigd en dat u erbij 
zou zijn geweest, u, als kind van God. Dat u ook die schreeuw had gehoord “kruisigt Hem, kruisigt 
Hem”! En dat U ook de haat in de ogen van die mensen had gezien die dat riepen. 
 
Zou u dan vandaag met diezelfde mensen als vrienden kunnen omgaan? Als wij vreemdelingen en 
bijwoners zijn, moeten wij er ons goed van bewust zijn waar ons thuis is en hoe wij ons hier in deze 
wereld te gedragen hebben. 
 
Mag ik u eens even terugvoeren naar Abraham. Abram had aanvankelijk een thuis: Ur der Chaldeeën, 
waar zijn familie woonde. God echter sprak tot hem “Abram, ga van hier weg en trek naar het land, dat Ik 
je wijzen zal”. Abram gehoorzaamt en we lezen dat Abraham in Kanaän leeft als een vreemdeling en 
een bijwoner.  
 
Waarom deed hij dat? Want in dat nieuwe land had hij geen plekje, geen centimeter grond, dat hij het 
zijnen kon noemen. Daarom is Abraham in praktische zin een goed voorbeeld om te kunnen begrijpen 
wat vreemdeling en bijwoner betekent. 
 
Van Abraham lezen we niet alleen, dat hij van God de belofte ontving, dat zijn nageslacht het land 
Kanaän eenmaal zou bezitten, maar hij wordt ons ook uitgebeeld als een vreemdeling en een bijwoner, 
omdat hij een beter vaderland verwachtte, d.w.z. een Hemels vaderland. 
 
Er wordt gesproken van een stad met fundamenten, waarvan Jezus de Bouwmeester is. In geloof zag hij 
vooruit en aanvaardde dat vreemdelingschap, omdat hij het betere had te verwachten.  
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Waarom zijn we hier vreemdelingen op aarde? Omdat we een betere verwachting hebben, omdat we 
straks een beter thuis hebben. Het laken werd weer opgenomen in de Hemel en zo staat er van ons 
geschreven, dat er een moment zal aanbreken, waarop we in een oogwenk worden weggevoerd, de 
Heer tegemoet in de lucht naar onze bestemming. 
 
We moeten echter niet denken, dat die Hemelse positie zoiets is als een luchtkasteel, dat een Christen 
zichzelf bouwt om de wereld te ontvluchten. We kennen in het verleden mensen, welke zich uit overtui-
ging terugtrokken in een klooster, of die ergens in afzondering gingen leven. 
 
Maar dat heeft God nooit bedoeld! Wij zijn niet van de wereld, maar wel in de wereld! In die wereld 
leven en in die wereld beantwoorden aan Gods doel kunnen we alleen, wanneer we verstaan dat we 
vreemdelingen zijn. Daarom noemt Petrus ons zo. Eigenlijk is het woord “vreemdeling“ niet zo mooi als 
dat woord dat de Duitse taal hier heeft, nl. “Fremdkörper“.  
 
Wanneer bij iemand operatief een orgaan van een ander in het lichaam wordt geplaatst, gaat het er altijd 
om of dat lichaam het vreemde orgaan die “Fremdkörper” niet weer afstoot. Dat kan namelijk gebeuren. 
Zo zijn Gods kinderen in deze wereld ook van die “Fremdkörpern”. 
 
De Bijbel zegt: iets wat niet van deze wereld is, kan de wereld ook niet lief hebben, kan de wereld niet 
koesteren, omdat het er niet in past. Ook Jezus kwam als zo’n Fremdkörper in deze wereld. De Zijnen 
hebben Hem niet aangenomen, “wij willen niet dat deze koning over ons wordt”! Dus werd Hij uitge-
stoten: “kruisigt Hem, weg met Hem”! 
 
Als we ons buigen voor Jezus en Zijn eigendom zijn geworden, kan het niet anders of we worden 
ogenblikkelijk met Hem Fremdkörper en met Hem uitgestoten. ”Zoals zij Mij gehaat hebben, zullen zij u 
ook haten“. 
 
Toch trok Hij zich niet terug uit de wereld, Hij ging niet op een eenzame plaats zitten, Hij kroop niet weg 
in een hoekje. Alle tegenstand en haat heeft Hij verdragen, opdat u en ik gered zouden worden. Jezus 
heeft ons nu al - en daar leg ik heel erg de nadruk op, want anders kunnen we nooit begrijpen wat we nu 
verder willen overdenken - Jezus heeft ons nu al gezet in de Hemelse Gewesten.    
 
Er staat niet: Hij zal ons zetten in de Hemelse Gewesten, maar er staat: heeft ons een plaats gegeven. 
Dat is voltooide tijd. (voltooide tijd is iets wat al gebeurd is) U vindt dat in Ef. 2:6 “en ons mede een plaats 
gegeven in de hemelse gewesten, in Christus Jezus”. Waarom is dat nu zo belangrijk? 
 
Omdat het bij de uitdrukking “hemelse gewesten“ niet in de eerste plaats gaat om een plaatsbepaling, 
maar om een karakter aanduiding. Wij moeten weten wat het betekent hemelburgers te zijn. 
 
Als we niet weten waar ons werkelijk thuis is en hoe we met onze familie moeten omgaan, hoe onze 
positie daar is, hoe zullen wij ons dan hier in deze wereld weten te gedragen zoals Hij, die uit dat 
Hemelse tot ons gekomen is om ons te laten zien wat het Hemelse inhoudt. 
 
Alleen als we ons daar weten, kunnen we ook wandelen in de Hemelse Gewesten, nu al, hier op aarde 
en kunnen we ook standhouden, want in de Hemelse Gewesten vindt een hevige strijd plaats.  
 
U vindt dat allemaal in de Efezebrief. Satan moet helemaal niets hebben van een Christen, die zich 
bewust is van zijn Hemelse positie. Als die Christen nu maar wereldgelijkvormig is, dan mag hij zich 
gerust Christen noemen, maar een Fremdkörper moet er uit! 
 
Het is geweldig, dat de Heer ons Zelf waarschuwt dat het ogenblikkelijk zal gebeuren, wanneer we ons 
die Hemelse positie bewust worden. Dan valt satan aan, maar Jezus zegt tot u “Ik geef je de wapenrus-
ting Gods om stand te kunnen houden”. 
 
Je hoeft er niet bang voor te zijn. Sommige gelovigen vrezen het, ze vrezen het zozeer, dat ze zeggen: 
laat ik maar zorgen dat ik niet te veel opval als Fremdkörper, dan heb ik er ook niet zoveel last van. 
Vandaar dat Petrus zegt: “Ik vermaan u als bijwoners en vreemdelingen“. 
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Daar begint hij mee. Hij stelt als het ware ogenblikkelijk vast, wie we hier in deze wereld zijn. Ik wil u  
nog iets laten zien van wat het betekent, dat we huisgenoten van God zijn. U vindt dat in Ef. 2:19 “Zo zijt 
gij dan geen vreemdelingen en bijwoners meer, maar medeburgers der heiligen en huisgenoten Gods”. 
 
En dat wil zeggen, dat God onze Vader is. Dat Jezus Zich niet schaamt ons Zijn broeders te noemen. 
Laten wij maar lezen in Hebr. 2:11 “Want Hij, die heiligt, en zij, die geheiligd worden, zijn allen uit één; 
daarom schaamt Hij Zich niet hen broeders te noemen”.  
 
God wil ons nu al van die onnaspeurlijke rijkdom van Jezus laten genieten. Als het goed is in een gezin 
met vader, moeder en kinderen, zijn de kinderen graag thuis. Dan is “thuis“ een begrip van veiligheid. 
Dan voelen de kinderen zich thuis zeker, daar hoeven ze niet bang te zijn, daar is het goed om te zijn. 
Daar is de gemeenschap tussen ouders en kinderen, tussen broers en zusters. 
 
Nu zegt het Woord van God, dat wij geroepen zijn tot gemeenschap met de Vader en de Zoon, maar ook 
tot gemeenschap met elkaar. Daar heb je dan het huisgezin! Wanneer je gemeenschap hebt, betekent 
dit, dat je iets gemeenschappelijk hebt. 
 
Wat bindt in een huisgezin de gezinsleden onderling aan elkaar? In de allereerste plaats de band der 
liefde. De Vader heeft de Zoon lief. Hebt u ook de Zoon lief? Dan hebt u gemeenschap met de Zoon. 
Ziet u hoe hecht die banden met elkaar zijn vervlochten? 
 
Als wij vertoeven in de Hemelse Gewesten en gemeenschap met de Vader en met de Zoon en met 
elkaar beoefenen, dan zijn we in blijdschap, in vrede, in liefde met elkaar verbonden. Dan is daar het 
werkelijke Hemelse leven; dan worden we intens blij en gelukkig. Dat sterkt ons telkens opnieuw. 
 
Daarom is het zo belangrijk, dat we die gemeenschap niet ontlopen maar haar zoeken, dat we die 
gemeenschap beoefenen, dat we de Vader gaan prijzen en dan stemt de Zoon ermee in. Dan voelen we 
ons opgenomen in de gemeenschap van de lofprijzing tot de Vader. 
 
Als wij Jezus gaan grootmaken om wat Hij gedaan heeft, stemt de Vader daar volkomen mee in, omdat 
Hij de Zoon eert. Dat zijn kostelijke dingen, dat is brood voor het hart, daar kunnen we niet buiten. En 
vanuit die rijkdom is het mogelijk hier de tijd van onze vreemdelingschap te leven. 
 
Tot zover, volgende week gaan we verder. 
Amen. 
 

----------------------------- 
 
 
Broeders en zusters, vanmorgen deel twee, het laatste deel van ons onderwerp: 

Vreemdelingen en bijwoners. 
 
Laten wij daartoe wederom lezen 1 Petrus 2:11-25 “Geliefden, ik vermaan u als bijwoners en vreem-
delingen, dat gij u onthoudt van de vleselijke begeerten, die strijd voeren tegen uw ziel; en dat gij een 
goede wandel leidt onder de heidenen, opdat zij, nader toeziende op datgene, waarin zij u als boosdoeners 
belasteren, op grond van uw goede werken God mogen verheerlijken ten dage der bezoeking. Onderwerpt 
u aan alle menselijke instellingen, om des Heren wil: hetzij aan de keizer, als opperheer, hetzij aan 
stadhouders, als door hem gezonden tot bestraffing van boosdoeners, maar tot lof van wie goed doen.  
 
Want zó is het de wil van God, dat gij door goed te doen de mond snoert aan de onwetendheid van de 
onverstandige mensen, als vrijen en niet als mannen, die de vrijheid misbruiken tot dekmantel voor hun 
kwaadwilligheid, maar als dienaren Gods. Eert allen, hebt de broederschap lief, vreest God, eert de keizer. 
Gij, huisslaven, weest in alle vreze uw meesters onderdanig, niet alleen de goede en vriendelijke, maar ook 
de verkeerde. Want dit is genade, indien iemand, omdat hij met God rekening houdt, leed verdraagt, dat hij 
ten onrechte lijdt. Want mag dát roem heten, als gij slagen moet verduren, omdat gij kwaad doet?  
 
Maar als gij goed doet en dan lijden moet verduren, dát is genade bij God. Want hiertoe zijt gij geroepen, 
daar ook Christus voor u geleden heeft en u een voorbeeld heeft nagelaten, opdat gij in zijn voetstappen  
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zoudt treden; die geen zonde gedaan heeft en in wiens mond geen bedrog is gevonden; die, als Hij 
gescholden werd, niet terugschold en als Hij leed, niet dreigde, maar het overgaf aan Hem, die rechtvaardig 
oordeelt; die zelf onze zonden in zijn lichaam op het hout gebracht heeft, opdat wij, aan de zonden 
afgestorven, voor de gerechtigheid zouden leven; en door zijn striemen zijt gij genezen. Want gij waart 
dwalende als schapen, maar thans hebt gij u bekeerd tot de herder en hoeder van uw zielen”.  
 
Wat heeft Abraham gedurende de tijd van zijn vreemdelingschap steeds voor ogen gehouden? Het 
Vaderland, het Thuis! Maar wij ontvangen als het ware nog meer dan Abraham, want God laat ons zien, 
dat wij nu al in de Hemelse Gewesten zijn.  
 
Anderzijds zijn we op weg er naar toe en die reis leidt ons, zoals de Bijbel zegt, door een woestijn. 
 
Het is te vergelijken met de woestijnreis van de Israëlieten. Voordat ze aan die reis begonnen, was er 
een moment van scheiding geweest, een absolute scheiding tussen het land Egypte dat ze moesten 
verlaten en de woestijn waardoor ze moesten trekken. 
 
Daar was ook de doorgang door de zee geweest. Zo is er voor ons eerst de afscheiding van de wereld; 
het kruis van Jezus maakt scheiding tussen mij en deze wereld. Ik ben aan de wereld gekruisigd en de 
wereld is aan mij gekruisigd. Dan moeten we nooit terugverlangen naar die wereld, want dat is erg 
gevaarlijk voor onze ziel, daar kom ik straks nog op terug. 
 
God wil ons tijdens de woestijnreis de Hemelse rijkdommen tonen en ons daar deel aan laten krijgen, 
ervan doen genieten. Niet alleen voor onszelf, maar vooral tot eer van God. U vindt dat in Ef. 2:7. “om in 
de komende eeuwen de overweldigende rijkdom zijner genade te tonen naar (zijn) goedertierenheid over 
ons in Christus Jezus”. God wil Zichzelf in u en mij verheerlijken. 
 
Weet u wat er gebeurd als wij wandelen in de Hemelse Gewesten, in gemeenschap met God en Zijn 
Zoon? Dan wordt nu al aan de overheden en machten in de Hemelse Gewesten bekend gemaakt, de 
geweldige wijsheid van God, doordat wij onze positie in nemen. 
 
Bij wie zou het ooit opgekomen zijn, dat een nietig en zondig klein mens zou worden opgenomen in het 
huisgezin van God. God heeft dat gedaan, opdat wij zouden zijn tot lof van Zijn heerlijkheid; daarin wordt 
Gods wijsheid verkondigd. 
 
Voor het menselijke verstand is het niet logisch om iets wat niets is, te maken tot een bewoner van het 
Hemelse huis. Om hetgeen helemaal niet in tel is tot zo’n geweldige hoogte te verheffen. 
 
Wij moeten gaan begrijpen, dat Gods wijsheid uit de Hemel is en volstrekt niets te doen heeft met 
aardse wijsheid. Het is voor het logisch denkend menselijk verstand niet te verstaan, het is onbegrij-
pelijk. 
 
Als God in Zijn genade tot mij, nietig klein mensje, zegt: “in Mijn genade haal Ik jou eruit en stel je op Mijn 
hoogte”, dan is dat zo iets Goddelijks, zo iets van de Alwijze, dat zelfs de Hemelse machten, die toch 
wel iets van Gods majesteit en kracht in de schepping gezien hebben en die toch echt in God geloven 
en voor Hem sidderen, gaan zien wie God nu werkelijk is. Zo worden ze met stomheid geslagen. 
 
Zo zijn wij tot lof Zijner heerlijkheid. Als er iets is, wat satan zou willen verhinderen, dan is het dat wel. 
Daarom trekt hij ten strijde, maar hij kan de overwinning niet behalen, omdat er Iemand voor ons is 
uitgegaan, die de weg heeft bereid. 
 
Want hoe zijn wij in de Hemelse Gewesten geplaatst? In Jezus! Hij heeft als de grote overwinnaar van 
Golgotha, Zijn voet daar gezet. Jezus heeft Zijn doorboorde voet gezet in de Hemelse Gewesten, zodat 
satan daar een overwonnen vijand is. Dat wil niet zeggen, dat hij niet meer tegen ons ten strijde trekt, 
maar hij kan nooit meer overwinnen; hij zal echter trachten te behouden, wat hij behouden kan.  
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Zoals Rachab tegen de verspieders zei: “wij weten wie met jullie is, we hebben gehoord hoe het Egypte is 
vergaan, zij verdronken in de zee door de God van Israël! En daarom wil ik aan de kant van die God staan; 
als ik tegen Hem ben, zal ik vergaan”! 
 
Dat was nog slechts een afschaduwing van wat daarboven in de Hemelse Gewesten voor strijd plaats 
vindt. Jezus is in het rijk der duisternis doorgedrongen en heeft daar de sterke verslagen, Hij heeft de 
sterke gebonden. Daarom mogen wij de positie innemen, die Hij ons aanwijst. 
 
Wanneer Jozua weer een stuk land had veroverd, wees hij steeds de Israëlieten hun plaats aan: “deze 
stam hier en die stam daar”. En oh, wee, wanneer die Israëlieten dan het hun toegewezen land niet 
bezetten, er niet gingen wonen en er hun huizen niet bouwden! Dan zouden de vijandelijke volkeren 
ogenblikkelijk weer zijn teruggekomen om het land weer terug te nemen. 
 
Het komt er dus op aan, dat we de positie innemen, die God ons wijst. Dat stuit op tegenstand, ja, maar 
we kunnen standhouden, want we hebben de wapenrusting van de Heer!  
 
Als we nu in dat beeld eens gaan denken, aan wat dat betekent voor de praktijk van ons dagelijks leven. 
Want het heeft verstrekkende gevolgen. Ik zal er u enkele lijnen van aangeven, u moet het zelf verder 
uitwerken. 
 
Weet u wat het betekent binnen de Gemeente van Jezus te zijn? We beginnen eerst in het huisgezin, 
wat het daar betekent. Daar vallen de verschillen weg. U kunt het lezen in Ef. 2:11-22 “Bedenkt daarom 
dat gij, die vroeger heidenen waart naar het vlees, en onbesneden genoemd werdt door de zogenaamde 
besnijdenis, die werk van mensenhanden aan het vlees is, dat gij te dien tijde zonder Christus waart, 
uitgesloten van het burgerrecht Israëls en vreemd aan de verbonden der belofte, zonder hoop en zonder 
God in de wereld.  
 
Maar thans in Christus Jezus zijt gij, die eertijds veraf waart, dichtbij gekomen door het bloed van Christus. 
Want Hij is onze vrede, die de twee één heeft gemaakt en de tussenmuur, die scheiding maakte, de 
vijandschap, weggebroken heeft, doordat Hij in zijn vlees de wet der geboden, in inzettingen bestaande, 
buiten werking gesteld heeft, om in Zichzelf, vrede makende, de twee tot één nieuwe mens te scheppen, en 
de twee, tot één lichaam verbonden, weder met God te verzoenen door het kruis, waaraan Hij de 
vijandschap gedood heeft.  
 
En bij zijn komst heeft Hij vrede verkondigd aan u, die veraf waart, en vrede aan hen, die dichtbij waren; 
want door Hem hebben wij beiden in één Geest de toegang tot de Vader. Zo zijt gij dan geen vreemdelingen 
en bijwoners meer, maar medeburgers der heiligen en huisgenoten Gods, gebouwd op het fundament van 
de apostelen en profeten, terwijl Christus Jezus zelf de hoeksteen is. In Hem wast elk bouwwerk, goed 
ineensluitend, op tot een tempel, heilig in de Here, in wie ook gij mede gebouwd wordt tot een woonstede 
Gods in de Geest”.  
 
In de Gemeente is er geen verschil meer tussen Jood en heiden. Daarom kreeg Petrus dat gezicht, 
waarin God wilde aantonen: het is Mijn heerlijke wijsheid, je te tonen wat Ik met de Gemeente heb 
bedoeld.  
 
In het natuurlijke aardse leven staan die verschillen altijd lijnrecht tegenover elkaar. Als ze al eens even 
wegvallen, is het altijd een zgn. monsterverbond. In de haat tegen Jezus waren Jood en heiden eens-
gezind samen bezig om Jezus te kruisigen. Toen konden Herodes en Pilatus samen gaan. Toen was 
heel die verdeelde Joodse wereld, Farizeeën en Sadduceeën, verbonden in een haat: kruisigt Hem! 
Maar toen de Heiland eenmaal gestorven was, viel de zaak weer uiteen, dat hield geen stand. 
 
Als God echter komt met Zijn Hemelse schepping, in Zijn Hemelse wijsheid, dan schept Hij een zo 
kostelijke eenheid, dat de verschillen totaal wegvallen, tenminste als wij onze Hemelse positie willen 
innemen. Daar komt het dus op aan. 
 
En dat kunnen we alleen, als we werkelijk door de Geest van God wedergeboren kinderen van God zijn. 
Als we de Geest niet hebben, kunnen we de geestelijke dingen niet verstaan. Dan is het in onze ogen 
dwaasheid en gaan we menselijk redeneren; “hoe kan dat nu”? En dan houdt alles op. 
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Als de Israëlieten hadden gezegd: “hoe moet het nu met al die Kanaänieten, dan hadden ze nooit de 
overwinning behaald”. Uit hun puur menselijk redeneren kwam voort, dat tien van de twaalf verspieders 
zeiden “het kan niet, dat is veel te moeilijk, daar kunnen we niet aan beginnen. Ja, God heeft wel gezegd, 
dat we die positie moeten innemen, maar er wonen daar reuzen, waar we niet tegenop kunnen”. 
 
Zo gaat het, wanneer we ons verstand laten redeneren. Want het Hemelse is immers niet met ons 
verstand te verstaan! Dat kan alleen maar verstaan worden, als ons verstand verlicht wordt door de 
Geest van God.  
 
Dan gaan we die kostelijke dingen zien, die we weliswaar niet volledig begrijpen, maar die toch zo 
heerlijk tot ons komen als de werkelijkheid van God Zelf, zodat we kunnen doorgronden hoe wij in die 
positie mogen wandelen, hoe we in die positie kunnen standhouden en hoe we ons in die positie mogen 
bewegen. 
 
Daar is het God om te doen. We kunnen God niet na rekenen, maar we moeten de Goddelijke principes 
van het hemelse onderkennen. Daaruit kan je de hele dag leven. Als we de hemelse positie innemen, 
kan God op hemelse wijze laten zien, dat we achter Hem aan mogen wandelen. 
 
Dat is wandelen op overwinnaars grond en dat moeten we elke keer opnieuw weer leren. Als God ons 
de weg heeft getoond, wil Hij ook dat wij die hemelse positie innemen, in geloof. 
 
Dat is dan niet te rijmen met ons menselijk verstand, want dat zegt ons direct: dat kan je niet doen, dat is 
veel te gevaarlijk, het is onverantwoord om dat te doen! Begrijpt u, dat we met ons menselijk redeneren 
God zo maar voor de voeten kunnen lopen, omdat we onze hemelse positie niet meer zien? 
 
God wil zo graag, dat we ons in het dagelijks leven steeds bewust zijn van dat heerlijke, dat hemelse en 
dat we die hemelse lijnen doortrekken in ons dagelijks leven. 
 
Het gaat om de wijsheid van God. Misschien is het goed, daar toch samen nog een enkel vers over te 
lezen. In Ef. 4:7-12 staat. “Maar aan een ieder onzer afzonderlijk is de genade gegeven, naar de mate, 
waarin Christus haar schenkt. Daarom heet het: opgevaren naar den hoge voerde Hij krijgsgevangenen 
mede, gaven gaf Hij aan de mensen. Wat betekent dit: Hij is opgevaren, anders dan dat Hij ook 
nedergedaald is naar de lagere, aardse gewesten? Hij, die nedergedaald is, Hij is het ook, die is opgevaren 
ver boven alle hemelen, om alles tot volheid te brengen. En Hij heeft zowel apostelen als profeten gegeven, 
zowel evangelisten als herders en leraars, om de heiligen toe te rusten tot dienstbetoon, tot opbouw van 
het lichaam van Christus”. Ziet u de verbinding tussen het aardse en het Hemelse? 
 
Dat we op aarde wandelen in Hemelse zin. Hij is neergedaald, maar Hij is ook opgevaren. En Hij heeft 
gaven gegeven. Dat is het Goddelijk principe van het laken dat uit de Hemel kwam en waarin Hij Zelf 
Zijn Gemeente heeft gevormd. 
 
Ik wil u nog iets anders laten zien. Wij zijn hier bedoeld om op aarde het Hemelse te openbaren. Niet de 
hele aarde kent de Hemelen. Toen Jezus op aarde kwam, was Hij het, die de Hemel openbaarde. Hij liet 
zien wat Gods principes waren. Thans wil Jezus, nu Hij niet meer zichtbaar op aarde is, het Hemelse 
tonen in Zijn kinderen. 
 
Hij wil het in u en mij laten zien, maar dat kan alleen als we niet meer leven naar de oude mens, doch de 
nieuwe mens hebben aangedaan. En dat nieuwe aandoen heeft direct consequenties voor ons persoon-
lijk gedrag.  
 
U kunt daar heel wat over lezen in Ef. 4 in de verzen 25-32. “Legt daarom de leugen af en spreekt 
waarheid, ieder met zijn naaste, omdat wij leden zijn van elkander. Geraakt gij in toorn, zondigt dan niet: de 
zon mag niet over een opwelling van uw toorn ondergaan; en geeft de duivel geen voet. Wie een dief was, 
 
stele niet meer, maar spanne zich liever in om met zijn handen goed werk te verrichten, opdat hij iets kan 
mededelen aan de behoeftige. Geen liederlijk woord kome uit uw mond, maar als gij een goed (woord) 
hebt, tot opbouw, waar dit nuttig is, opdat zij, die het horen, genade ontvangen. En bedroeft de heilige 
Geest Gods niet, door wie gij verzegeld zijt tegen de dag der verlossing. Alle bitterheid, gramschap, toorn, 
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getier en gevloek worde uit uw midden gebannen, evenals alle kwaadaardigheid. Maar weest jegens 
elkander vriendelijk, barmhartig, elkander vergevend, zoals God in Christus u vergeving geschonken 
heeft”. 
 
Laten we het gezin eens nemen. Als we een huwelijk inzegenen, spreken we zo graag uit Ef. 5, waar ons 
het gezin wordt getoond zoals God het bedoelt. Maar elke keer als we dat lezen, mogen we niet 
vergeten, dat het er staat in verband met het hemelse. 
 
Het huwelijk is een afschaduwing van de verhouding tussen de Heer en Zijn Gemeente en dat is het 
Hemelse. Begrijpt u nu, dat heel veel mensen op deze aarde het huwelijk verwerpen zoals het in Efeze 5 
geschreven staat? 
 
Ik zou haast zeggen: ze kunnen niet anders, want ze verstaan het Hemelse niet, ze kunnen het niet 
begrijpen. Als we nog naar de wet trachten te leven, komen we in moeite en last. Dan gebeurt het, dat 
de man zegt tegen de vrouw: “jij moet onderdanig zijn, want zo staat het in de Bijbel”. 
 
Zo slaat men elkaar met de wet om de oren. Maar zo is het nooit bedoeld. De Heer heeft bedoeld in Zijn 
Goddelijke wijsheid in het gezin te tonen hoe de verhouding is tussen Jezus en de Gemeente. En dat is 
één liefdesverhouding.  
 
Als Jezus iets van u vraagt, antwoordt u dan: “ja, dat moet ik wel doen, want U bent het Hoofd”. In dat 
geval handelt u naar de wet. Maar als u antwoordt: “graag Heer, want ik heb U lief . . . “, dan kost het 
geen enkele moeite. 
 
Dat is het Hemelse principe en dat wil God tonen in ons gezinsleven. Dat moet de wereld rondom ons 
kunnen zien. Dan zal die wereld wel zeggen: “wat bespottelijk ouderwets”, maar als ze gaan zien hoe de 
liefde in dat gezin heerst, hoe Jezus daar gediend wordt, hoe de kinderen in dat gezin hun ouders niet 
alleen gehoorzamen omdat het moet, maar ook omdat zij Jezus liefhebben. 
 
Dan kun je het beleven dat mensen vragen: “Hoe krijg je dat toch voor elkaar”? En dan kun je antwoor-
den: “ik heb ze bij Jezus gebracht en omdat ze daar zijn, is er genade in ons gezin”. Het is iets van de 
Hemel, dat ons toestroomt in heerlijkheid. 
 
Zo is het ook met dat huwelijk, de verhouding tussen man en vrouw. Zo is het ook met de maatschappij. 
Het staat er allemaal hoor en u kunt het lezen in Efeze 6. 
 
Ik wil nu nog wel even met u samen dat gedeelte lezen, dat op de maatschappij slaat. Ef. 6:5-7. “Slaven, 
weest uw heren naar het vlees gehoorzaam met vreze en beven, in eenvoud uws harten, als aan Christus, 
niet met ogendienst, als mensenbehagers, maar door als slaven van Christus de wil Gods van harte te 
doen, en bereidwillig dienstbaar te zijn als aan de Here en niet aan mensen”. 
 
Ik weet, dat er mensen zijn, die hun verstand weer laten werken en zeggen: “hoe kan hij dat nu zeggen? 
Slavernij is toch uit de boze, dat kan toch helemaal niet”? Maar Paulus praat helemaal niet over 
slavernij, dat is helemaal niet in het geding. Hij laat het Hemelse principe zien, want dat is onze 
opdracht.  
 
Weet u, dat er in de hele Bijbel geen enkele politieke uitspraak te vinden is? U kunt zolang zoeken als u 
wilt, u vindt er geen. Al werd Jezus een aantal keren uitgedaagd om een politieke uitspraak te doen, Hij 
deed het niet! De eerste Gemeente was bezig met de komst van Jezus. Dat is in deze tijd, waar Zijn 
komst nabij is, wel iets om over na te denken. Want waar ging het Jezus om? 
 
Om te laten zien, dat Hij van een andere orde is, dat Hij van boven is. Hij wilde het Hemelse principe 
laten zien in deze wereld, die van God vervreemd is. Om het Hemelse te openbaren heeft Hij ons 
gevraagd om in elke situatie van elke dag dat hemelse principe te volgen. 
 
Zo zegt Hij, dat wij niet alleen de goede meesters moeten gehoorzamen, niet alleen aan de goede 
overheid moeten gehoorzamen, maar ook aan de slechte. In de gehoorzaamheid aan God, zit de 
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gemeenschap met God verborgen. Als we niet gehoorzaam zijn, is het kanaal van de gemeenschap 
verstopt. 
 
God wil zo graag gemeenschap met ons, daarom wil Hij niet dat wij wortel zetten in deze wereld en ons 
in dat wereldse systeem gaan vergelijken met de mensen van deze wereld en ons conformeren aan 
deze wereld. Hij wil, dat wij ons uitstrekken naar Hem en dat we Zijn wijsheid in ons leven tot openbaring 
laten komen. 
 
Alleen daaraan heeft de wereld behoefte. Dat realiseert men zich niet, maar het is zo. Wat is het belang-
rijkste om te doen? Waar hebben we onze tijd voor nodig? Het is een Hemels principe om de geweldige 
wijsheid van God te openbaren in ons doen en laten, in ons spreken met de mensen. 
 
Dat kost strijd, maar we strijden niet tegen vlees en bloed. 2 Cor. 10:3 “ Want al leven wij in het vlees, wij 
trekken niet ten strijde naar het vlees“. In 1 Petrus 2:9 staat dat we aan de ene kant leed verdragen, dat 
we ten onrechte lijden. Dat is een Hemelse principe, dat heeft Jezus ook gedaan.  
 
Zo kwam de Heiland, Hij deed goed, Hij genas, Hij zegende en troostte en hielp. En wat heeft Hij eron-
der geleden. En dat alles in afwachting van de openbaring van de heerlijkheid.  
 
Het is de bedoeling dat wij Gods Naam verheerlijken door ons te onthouden van het vleselijke, dat onze 
ziel bedreigt en ons toe te leggen op dat getuigenis, dat uitgaat naar de vreemdeling. 
 
Als onze geest behouden is door geloof in Jezus, dan wil de Heer ook onze ziel behouden. Jezus vraagt 
of wij het Hemelse principe laten heersen over onze ziel, of wij onze ziel, onze ik verlangens willen 
verloochenen en in de dood van Jezus geven. Dan zegt Hij zul jij je leven vinden.  
 
Weet u wat we dan vinden? De verzadiging van onze zielsverlangens in harmonie met Jezus. Als we in 
de wil van God zijn, wordt onze ziel op een geweldige manier verzadigd. Mijn ziel maakt groot de Heer! 
God heeft zoveel van Zijn rijkdommen te geven! 
 
We mogen zingen om de Heer te loven en te prijzen. De Heer heeft nooit gezegd: schakel het gevoel 
maar uit, schakel je verstand maar uit, schakel je wil maar uit. De Heer heeft gezegd: geef ze over in 
Mijn dood, dan zal Ik ze volgens het Hemelse principe laten werken als in de nieuwe mens. 
 
“Heer, dat ik dit Hemelse mag gaan verstaan. Dat U een Hemelse weg hebt, die zo heerlijk is. Al kan ik 
het mijn verstand niet verklaren, ik wil mijn verstand in dienst te stellen van Uw openbaring”. 
 
Dan krijgen we verlichte ogen des harten. Dan gaan we zien, welke hoop Zijn roeping wekt. Dan zegt de 
Heer “houd je oog gericht op Jezus, de Leidsman en Voleinder van het geloof”. 
 
Laten we nog even lezen Hebr. 12:1-3. “Daarom dan, laten ook wij, nu wij zulk een grote wolk van getuigen 
rondom ons hebben, afleggen alle last en de zonde, die ons zo licht in de weg staat, en met volharding de 
wedloop lopen, die vóór ons ligt. Laat ons oog daarbij (alleen) gericht zijn op Jezus, de leidsman en 
voleinder des geloofs, die, om de vreugde, welke vóór Hem lag, het kruis op Zich genomen heeft, de 
schande niet achtende, en gezeten is ter rechterzijde van de troon Gods. Vestigt uw aandacht dan op Hem, 
die zulk een tegenspraak van de zondaren tegen Zich heeft verdragen, opdat gij niet door matheid van ziel 
verslapt”.  
 
Laten we wandelen in het spoor van het geloof, waarvan de Bijbel zegt, dat het de ziel behoudt. Dan zal 
die ziel tot verzadiging toe gelaafd worden in de gemeenschap met Hem, die onze Koning en Heer is. 
 
Laten we Hem daarvoor loven, prijzen en danken!  
Amen. 
 
 


